
Het veld (ongeveer 130 ha) dat ik met veel plezier en aandacht verzorg ligt binnen het 
beheersgebied van WBE Vecht- & Veenstreek. Ik kom ruim 25 jaar in dit veld en ken het inmiddels 
op mijn duimpje.

Van ieder jaar dat het veld (door mij) is bejaagd, is aan de hand van tellingen de wildstand 
bijgehouden. Niet alleen tijdens de daartoe speciaal georganiseerde WBE wildteldagen, maar ook 
door wekelijks een aantal keer door het veld te lopen, het hele jaar door.

Het is belangrijk om te weten welk wild, wanneer en in welke hoeveelheden in je veld zit. Niet alleen 
heeft de grondgebruiker baat bij zorgvuldige veldkennis, je kan bijvoorbeeld in samenspraak met 
hem/haar gerichte aanpak doen van wildoverlast (vooral gans momenteel), ook het eigen belang 
speelt daarbij een grote rol. Een mooi divers, wildrijk veld is een erkend resultaat van de interesse en 
inzet voor de (plaatselijke) natuur en het is de trots van elke jager.

Het zou dus uitermate dom zijn om enorme hoeveelheden (in dit geval ter discussie) haas te gaan 
schieten. Hazen staan er niet bekend om veel of ver te trekken, dus overbejaging zorgt plaatselijk al 
snel voor een sterke afname van de wildstand en wellicht zelfs totale verdwijning. Hier heb je als 
jager geen enkele baat bij.

Ik heb deze ervaring van een verminderde hazenstand absoluut niet. De wildstand wordt zoals 
gezegd jaarlijks steeds keurig bijgehouden en een maximum aantal geschoten wild wordt meestal 
vooraf vastgesteld, maar over het algemeen niet eens gehaald.

Jagen in de polders en weilanden met alle lange sloten is ontzettend moeilijk, aangezien (i) een 
opgedreven haas heel erg makkelijk zijlings weg kan vluchten en dus ver buiten schot blijft en (ii) 
voor de voet jagende jager op lange afstand al is gezien en het haas ver vooruit al op de lopers gaat.

Kortom: ik spreek uit eigen ervaring dat de hazenstand in eigen veld in ieder geval in 25 jaar niet is 
afgenomen (eerder zelfs toegenomen) en weet van buurjagers en bekende grondgebruikers dat ook 
zij de trend - dat de hazenstand sterk aan het dalen zou zijn - niet herkennen en duidelijk en 
aantoonbaar tegenspreken.

Ik vertrouw er op en spreek de hoop uit dat deze kwestie in nauwe samenspraak met KNJV en 
aangesloten WBE's weer in de goede richting geleid kan worden. Luister graag naar de personen die 
veel plezier, aandacht, tijd en liefde in een gezond veld steken en die precies weten wat het veld 
daarvoor wel en vooral ook niet nodig heeft.


